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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 08/2010 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 12 D’ABRIL DE 2010  
 
Identificació de la sessió: 
Núm.  08/2010  
Sessió: ordinària 
Data: 12 d’abril de 2010  
Horari: 11.30 a 13.30 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Oliver Gomila, Miquel 

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 

 
 
Secretari general 
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Antoni Benlloch Ramada 
 
Incidències 
 
La Sra. Roman Quetglas s’absenta durant el debat del punt 8 (moció del Grup Municipal 
PSM-Esquerra-Verds sobre sol·licitud diverses en relació a la Llei de Propietat 
Intel·lectual), reincorporant-se en el punt número 9 de l’ordre del dia. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de les actes de les sessions núms. 06/2010 i 07/2010. 
2. Donant compte del llibre de les resolucions dictades durant el mes de març de 2010. 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Serveis Públics 
4. Reconeixement extrajudicials de crèdits. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Porto Cristo, zona costanera i Turisme 
5. Reconeixements extrajudicials de crèdits. 
 
Diversos 
6. Moció de la coalició PSM-Esquerra-Verds i el Grup Municipal Socialista per a la 
millora del projecte de la reobertura de la línia del tren-tram Palma-Artà en el seu pas pel 
nucli urbà de Manacor. 
7. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre enregistrar en vídeo les sessions 
plenàries i penjar-les a la web municipal. 
8. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre sol·licitud diverses en relació a 
la Llei de Propietat Intel·lectual. 
9. Moció del Grup Municipal ALM-UM per a l’adopció de mesures que evitin inundacions 
i millora del trànsit rodat al Polígon Industrial de Manacor. 
10. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre camins públics. 
 
Mocions d’urgència: 
Única.  Moció de reprovació al batle i delegat d’Urbanisme presentada pel Grup Municipal 
Socialista en relació al pont del riuet de Porto Cristo 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de les actes de les sessions núms. 06/2010 i 07/2010 
 
Actes de les sessions números 06/2010 ordinària i 07/2010 extraordinària. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar les actes de les sessions números 06/2010 ordinària i 07/2010 extraordinària 
celebrades per aquest mateix òrgan els dies 8 i 25 de març de 2010, respectivament..  
 
 
2. Donant compte del llibre de les resolucions dictades durant el mes de març de 2010 
 
Resolucions dictades per la batlia durant el mes de març de 2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència durant el mes de març de 2010, inscrites amb els números 0642/2010 al 
1033/2010, ambdós inclosos. 
 
 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds el 8 d’abril de 2010, amb el 
número 5618 del  RGE: 
 

“1. Quines quantitats ha abonat l’Ajuntament de manacor entre 2008 i 2009 a la 
SGAE en concepte de drets d’autor (si és possible detallant dates i actes concrets)? 
 
2. Entre els anys 2005 i 2008 el consum d’electricitat de l’Ajuntament de Manacor 
ha augmentat en un trenta per cent mentre que el del municipi en el seu conjunt és 
de l’ordre del quinze.  A què atribueix l’equip de govern tal situació? 
 
3. Quants expedients d’infracció urbanística s’han iniciat des del gener de 2009 fins 
avui i quines quantitats s’han imposat i recaptat en sancions arran d’aquests 
expedients? 
 
Sebastià Gaià Riera.  Portaveu del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds” 

 
- 1a  pregunta: La formula el Sr. Oliver Gomila 
 
La Sra. Febrer Gelabert respon que a l’Ajuntament va abonar a la SGAE  l’any 2008, 
3.653,20 euros, i l’any 2009, 3.108,24 euros.  Els conceptes per als quals els varen 
abonar varen ser per obres teatrals, exhibicions cinematogràfiques i balls populars. 
 
El Sr. Oliver Gomila no troba raonable que se pagui cap cànon per ximbombades i balls 
populars i, a més a més, indica que hi ha autors que no estan adherits a la SGAE. 
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La Sra. Febrer Gelabert indica que no pot detallar, en aquest moment, exactament 
l’import per cada concepte, i si bé es compromet a comunicar-li aquesta qüestió. 
 
- 2a pregunta:  la llegeix el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Sureda Fons exposa que s’han incrementat les despeses de consum elèctric com a 
conseqüència de l’augment de les tarifes, però que l’equip de govern està fent feina per 
rebaixar el consum d’energia elèctrica. 
 
El Sr. Llodrà Gayà apunta que hi ha una errada més a l’informe de sostenibilitat que 
s’hauria de corregir. 
 
El Sr. Sureda Fons assenyala que es repassarà el consum de tots els comptadors 
d’energia elèctrica que disposa l’Ajuntament. 
 
- 3a pregunta:  l’exposa el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que l’any 2007 es varen iniciar 200 expedients, l’any 2008, 
145 expedients, i l’any 2009, 144 expedients; i que l’import de les multes imposades el 
darrer any puja 654.000 euros, dels quals s’han recaptat a dia d’avui 550.000 euros.   
Apunta que ha disminuït el nombre d’infraccions, per una part com a conseqüència de la 
crisi, però per una altra degut a l’eficàcia dels Serveis d’inspecció urbanística. 
 
El Sr. Gaià Riera pregunta si hi ha decrets d’imposició de multes impugnats. 
 
El batle indica que durant la tramitació dels expedients d’infracció es presenten 
al·legacions, i, al final, en determinats casos s’impugnen davant la Jurisdicció 
Contenciosa Administrativa. 
 
* Presentades pel Grup Municipal ALM-UM el 8 d’abril de 2001, amb el número 5630 del 
RGE: 
 

“1. En quin punt es troben els tràmits per aixecar la moratòria urbanística de la 
barriada Fartàritx? 
 
2. Per què creu l’equip de govern que la justícia obliga a l’Ajuntament de Manacor 
a enderrocar el pont del riuet de Porto Cristo? 
 
3. De quina partida pagarà l’Ajuntament de Manacor els costos d’enderrocament 
del pont del riuet de Porto Cristo? 
 
Manacor, 7 d’abril de 2010. Catalina Julve Caldentey”. 
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- 1a pregunta:  la realitza la Sra. Julve Caldentey  
 
El Sr. Amer Artigues recorda que no hi ha cap moratòria al barri de Fartàritx, sinó que, 
conforme les Normes Subsidiàries de 1980, havia de redactar-se un pla especial per 
poder concedir llicències d’obra;  ara bé, explica que ja està redactat el projecte de 
modificació de les Normes Subsidiàries que afecten a la zona i que a la propera 
comissió informativa es presentarà. 
 
La Sra. Julve Caldentey celebra que ja estigui elaborada la modificació puntual, si bé 
s’ha endarrerit aquesta redacció bastant. 
 
- 2a pregunta:  la formula la Sra. Julve Caldentey 
 
El Sr. Gomila Capó contesta que la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal 
Superior de Justícia manté el criteri que les obres del pont no estan emparades pel Pla de 
Carreteres ni per les Normes Subsidiàries, quan en realitat, segons els tècnics, 
l’execució de les obres s’ajusta a la normativa. 
 
La Sra. Julve Caldentey no entén, sí compleix la normativa, perquè s’ha de demolir. 
 
El Sr. Gomila Capó explica que s’està fent feina jurídica i que la situació no és gens 
agradable per a l’Ajuntament.  Recorda que les obres del pont han produït perjudicis a 
quatre pisos, dels quals dos propietaris ja han rebut la corresponent indemnització.  
Indica que ara s’ha presentat un recurs de súplica i espera que s’admeti per la Sala del 
Tribunal Superior de Justícia. 
 
El batle recalca que la defensa processal del pont s’ha fet correctament i així ho avala un 
informe del catedràtic de Dret Administratiu de la Universitat de les Illes Balears.  
Finalment, declara que l’Ajuntament defensa les decisions polítiques d’anteriors 
governs municipals. 
 
- 3a pregunta: L’efectua la Sra. Julve Caldentey 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que en aquest moment la sentència no és ferma i que, en el 
cas que sigui desestimat el recurs de súplica, no es descarta que es presenti un recurs 
d’empara davant el Tribunal Constitucional. 
 
PRECS: 
 
El Sr. Mateu Capllonch formula el prec següent: Que en els carrers Remei i Retir 
s’aparquen vehicles malament i es troben molt bruts, per la qual cosa demana que es 
solucionin aquests problemes. 
 
El batle recull el prec. 
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El Sr. Gaià Riera efectua els següents precs:  Pel que fa al camp de futbol de Porto 
Cristo, els vestidors dels jugadors visitants estan molt bruts i això provoca que els 
jugadors no puguin dutxar-se;  i, que el carrer Joan Lliteras, cantonada carrer Convent, 
hi ha dos pals d’electricitat en mig de la vorera que impedeixen el trànsit de les 
persones, que es podrien retirar ja que no serveixen de suport a cap cable de GESA. 
 
El batle recull els precs. 
 
La Sra. Roman Quetglas pregunta oralment com es troba la tramitació de les obres per 
facilitar els accessos a la zona de son Fangos i ses Tapereres. 
 
El batle contesta que respondrà per escrit o en el proper plenari. 
 
La Sra. Roman Quetglas replica que si la resposta del batle significa que no vol 
contestar als veïnats. 
 
El batle respon que significa que la Sra. Roman Quetglas no vol fer feina i presentar les 
preguntes per escrit. 
 
 
4. Dictàmens de la Comissió Informativa de Serveis Públics: reconeixement 
extrajudicials de crèdits 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Públics de 22 de març de 2010 sobre 
reconeixement extrajudicials de crèdits; informe de la Coordinadora de Serveis Socials d’1 
de febrer de 2010 i informe de la Intervenció Municipal de Fons de 18 de febrer de 2010 
(apartat I); informe tècnic de l’Agent d’Ocupació i Desenvolupament Local de 10 de febrer 
de 2010 i informe de la Intervenció de Fons de 16 de febrer de 2010 (apartat II); informe 
tècnic de l’Agent d’Ocupació i Desenvolupament Local de 12 de febrer de 2010 i informe 
de la Intervenció de Fons de 16 de febrer de 2010 (apartat III); i informe tècnic de l’Agent 
d’Ocupació i Desenvolupament Local de 12 de febrer de 2010 i informe de la Intervenció 
de Fons de 16 de febrer de 2010 (apartat IV). 
 
La Sra. Riera Mascaró i el Sr. Nicolau Girart expliquen els motius dels reconeixements 
extrajudicials que es presenten a aprovació. 
 
El Sr. Gaià Riera entén que s’han de pagar les feines fetes, però demana a l’equip de 
govern que efectuí les contractacions correctament. 
 
El batle indica que alguns dels reconeixements extrajudicials estan motivats per un 
canvi de criteri de l’actual interventora. 
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La Sra. Riera Mascaró que el contracte de l’assistència tècnica de psicologia es va fer 
correctament. 
 
La Sra. Roman Quetglas considera que no és procedent que l’Ajuntament apliqui de 
forma reiterada el procediment de reconeixement extrajudicial, si bé està d’acord amb la 
primera factura, a diferència de les altres, en les quals el seu grup s’abstindrà. 
 
La Sra. Julve Caldentey recorda que el sistema de reconeixement extrajudicial de 
factura és una mesura extraordinària que l’equip de govern l’ha convertida en una forma 
habitual, la qual cosa significa una falta de planificació.  Entén que són feines fetes i 
s’han de pagar, però que l’actuació municipal limita la concurrència i la transparència i, 
per això, s’abstindrà el seu grup municipal. 
 
El batle recorda a la Sra. Julve Caldentey que fins ara ha estat en el Consell Insular, que 
en tots els plenaris hi ha reconeixements extrajudicials, però que, en els casos que es 
presenten, són com a conseqüència d’un nou criteri de la Interventora.  Així mateix 
accepta la votació separada. 
 
= El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC i Grup Municipal 
Socialista) i sis abstencions (ALM-UM i PSM-Esquerra-Verds): 

 
I 

 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit, per ser una factura d’un exercici anterior i, 
conseqüentment, aprovar la factura número 23/09, de data 31.12.2009, presentada per la 
Sra. Olga Hernández Heredia, corresponent als treballs desenvolupats dins l’any 2009 
(mes de desembre), pel concepte d’honoraris d’assistència tècnica psicòleg programa 
d’intervenció del projecte “Escola de pares i mares dels nuclis de Porto Cristo i s’illot”, per 
un import total de 2.184,93 euros, que s’abonarà amb càrrec a l’aplicació pressupostària 
RC número 201000009788. 
 
 
= El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(Grup Municipal Socialista, ALM-UM i PSM-Esquerra-Verds): 
 

II 
 

Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació i, conseqüentment, aprovar la factura número 225/CEM de data 
01.02.2010, presentada per l’empresa Centre d’Estudis Manacorins SL per a la realització 
del curs “Tècnic en sistemes microinformàtics”, per un import total de 16.848,74 euros, 
que s’abonarà amb càrrec a l’aplicació pressupostària RC número 201000003144.  
 

III 
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Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació i, conseqüentment, aprovar les factures presentades per 
l’empresa Escuela de Turismo de Baleares SL, per a la realització del curs “Operacions 
bàsiques de pisos en allotjaments”, per l’import que es detalla seguidament,  que s’abonarà 
amb càrrec a l’aplicació pressupostària RC número RC número 201000003144: 
 

Factura Data Import (IVA inclòs) 
05/10 01/02/2010 6.300,00 
07/10 01/02/2010 720,00 
08/10 01/02/2010 2.020,00 
Total  9.040,00  
 

IV 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació i, conseqüentment, aprovar les factures presentades per 
l’empresa Escuela de Turismo de Baleares SL, per a la realització del curs “Gestió de pisos 
i neteja en allotjaments”, per l’import que es detalla seguidament,  que s’abonarà amb 
càrrec a l’aplicació pressupostària RC número RC número 201000003144: 
 

Factura Data Import (IVA inclòs) 
02/10 01/02/2010 8.400,00 
03/10 01/02/2010 920,00 
04/10 01/02/2010 2.740,00 
Total  12.060,00 
 
 
5. Dictàmens de la Comissió Informativa de Porto Cristo, zona costanera i Turisme: 
reconeixements extrajudicials de crèdits 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Porto Cristo, zona costanera i Turisme de 25 de 
març de 2010 sobre reconeixements extrajudicials de crèdits; informe de la Intervenció de 
Fons de 24 de febrer de 2010, informe jurídic de 24 de març de 2010 (apartat I); i informe 
de la Intervenció de Fons de 7 d’abril de 2010, informe jurídic de 25 de març de 2010 
(apartat II). 
 
El Sr. Gomila Capó explica que els reconeixements extrajudicials que es presenten no 
són il·legals i que no estan fora de les previsions pressupostàries.   Destaca que hi ha dos 
blocs de factures, un de l’empresa Matambrito SL, que són motivats per la neteja, 
socorrisme i informació ambiental en Cala Varques, i l’altre tracta de factures de 
l’exercici 2009 que l’Ajuntament no va poder reconèixer l’obligació l’any passat. 
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El Sr. Oliver Gomila apunta que hi ha factures que no estaven previstes en els contractes 
i altres que es varen presentar en el mes de juliol, per la qual cosa no entén les 
explicacions del Sr. Gomila. 
 
El Sr. Gomila respon que les factures les varen lliurar a Intervenció tard, i que la seva 
acumulació a final d’any va provocar que no poguessin aprovar-se. 
 
El Sr. Mateu Capllonch manifesta que causa una mica d’atenció que hi ha tres factures 
per un import igual. 
 
El Sr. Gomila Capó contesta que és per la feina mensual en Cala Varques. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), tres vots en contra 
(Grup Municipal Socialista) i sis abstencions (ALM-UM i PSM-Esquerra-Verds): 
 

I 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser unes factures de l’exercici anterior i, 
conseqüentment, aprovar les factures presentades per l’empresa El Matambrito SL, pels 
imports i conceptes que es detallen, per un import total de 12.667,20 euros, IVA inclòs, 
que s’abonarà amb càrrec a l’aplicació pressupostària RC número d’operació 
2010000009166: 
1: Factura núm.: 058 sèrie B de 5.10.2009 
Import: 672,50 +16% IVA 107,50 = 780,10 euros 
Concepte: servei de neteja en cales verges del municipi de Manacor, des del 15 al 30 de 
setembre de 2009  
2. Factura núm.: 059 sèrie B de 05.10.2009 
Import: 887,50 +16% IVA 142,00 = 1.029,50 euros. 
Concepte: servei de socorrisme a la plata de Cala Varques, des del 15 al 30 de setembre 
de 2009 
3. Factura núm.: 056 sèrie B de 16.09.2009  
Import: 1.345,00 +16% IVA 215,20 = 1.560,20 euros. 
Concepte: servei de neteja a les cales verges del municipi de Manacor, del 15 d’agost al 
15 de setembre de 2009  
4. Factura núm.: 053 sèrie B de 17.08.2009 
Import:  1.345,00 +16% IVA 215,20 = 1.560,20 euros 
Concepte: servei de neteja a les cales verges del municipi de Manacor del 15 de juliol 
al 15 d’agost de 2009  
5. Factura núm.: 055 sèrie B  de 16.09.2009  
Import: 1.775,00 + 16% IVA 284,00 = 2.059,00 euros 
Concepte: servei de socorrisme a la platja de Cala Varques, des del 15 d’agost al 15 de 
setembre de 2009 
6. Factura núm.: 052 sèrie B de 17.08.2009  
Import: 1.775,00 +16% IVA 284,00 = 2.059,00 euros 



 10

Concepte:  servei de socorrisme a la plajta de Cala Varques, des del 15 de juliol al 15 
d’agost de 2009 
7. Factura núm.: 050 sèrie B  de 16.07.2010 
Import: 1.345,00 +16% IVA 215,20 = 1.560,20 euros 
Concepte: servei de neteja a les cales verges del municipi de Manacor, des del 15 de 
juny al 15 de juliol de 2009 
8. Factura núm.: 049 sèrie B de 16.07.2009 
Import: 1.775,00 +16% IVA 284,00 = 2.059,00 euros 
Concepte: servei de socorrisme a la platja de Cala Varques, des del 15 de juny al 15 de 
juliol de 2009 
 

II 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser unes factures de l’exercici anterior i, 
conseqüentment, aprovar les factures que seguidament es detallen, per conceptes diversos 
a Porto Cristo, per un import total de 26.243,05 euros (IVA inclòs) que s’abonaran amb 
càrrec a les aplicacions pressupostàries RC número d’operació 2010000009165, 
201000009166 i 201000009167: 
1. Runaway Records SL:  factura núm.: 909 de 1.08.2009 
Import: 2.400,00 +16% IVA 348 = 2.784,00 euros  
2. Petit Disena SL: factura núm.: 595-09 de 15.07.2009 
Import: 2.700,00 euros (IVA inclòs) 
3. Jaume Juan Calvo:  factura núm.: 0007-09 de 9.09.2009 
Import: 1.350,00 + 16% IVA 216,00 - 7% IRPF 94,50 = 1.471,50 euros 
4. Boxi Balears SL:  factura núm.: 002899 de  27.07.09 
Import: 300,00 +16% IVA 48,00 = 348,00 euros. 
5. Audiorent-Antonio Vallespir Pomar: factura núm.: 04/2009 de 03.12.09 
Import: 2.586,20 +16% IVA 413,80 = 3.000,00 euros 
6. Estil Gràfic Grup - Catalina Pascual Femenias: factura núm.: 9000092 de  
15.12.2009 
Import: 1.628,36 +16% IVA 260,54 = 1.888,90 euros. 
7. Marc Galmés Artigues:  factura núm.: 190416 de 01.08.2009 
Import: 550,00 +16% IVA 88,00 = 638,00 euros. 
8. Marc Galmés Artigues: factura núm.: 190418 de 19.09.2009. 
Import: 600,00 +16% IVA 96,00 = 696,00 euros. 
9. Marc Galmés Artigues: factura núm.: 190421 de 28.12.2009 
Import: 280,00 +16% IVA 45,00 = 325,00 euros. 
10. Sebastià Sansó Jaume: factura núm.: 20/2009 de 29.12.2009 
Import: 666,00 – 99,90 IRPF+16% IVA 106,56 = 672,66 euros. 
11. Sebastià Sansó Jaume: factura núm.: 14/2009 de 01.10.2009 
Import 1.170,00 – 175,50 IRPF+16% IVA 187,20 = 1.181,70 euros. 
12. Pere Seda Bodegues i Vinyes: factura núm.: 926/09 de 08.07.2009 
Import: 171,00 +16% IVA 27,36 = 198,36 euros. 
13. Miquel Gallego Sánchez: factura núm.: 01/09 de 30.10.2009 
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Import: 2.500,00 euros (IVA inclòs) 
14. Francesc Riera Caldentey: factura núm.: 149 de 29.11.2009 
Import: 1.179,00 +16% IVA 188,64 – 15% IRPF 176,85 = 1.190,79 euros. 
15. Jaime Riera Fernández: factura núm.: 001 de 28.12.2009 
 Import: 1.000,00 euros (IVA inclòs) 
16. Supermercados Reunidos Ibiza: factura núm.: 2571 de 21.12.2009 
Import:  925,35 +16% IVA 148,06 = 1.073,41 euros. 
17. Miquel Terrassa Riera: factura núm.: 09/009 de 15.12.2009 
Import: 225,00 +16% IVA 36,00 = 261,00 euros. 
18. Manuel Sánchez Jimeno: factura núm.: 01/09 de 25.11.2009 
Import: 1.955,00 euros (IVA inclòs) 
19. Restaurant Sa Parra – Andreu Galmés Barceló: factura núm.: 09/04 de 19.11.2009. 
Import: 150,00 +7% IVA 10,50 = 160,50 euros. 
20. El Matambrito SL: factura núm.: 063 sèrie B de 09.11.2009 
Import: 1.895,03 +16% IVA 303,20 = 2.198,23 euros. 
 
 
6. Moció de la coalició PSM-Esquerra-Verds i el Grup Municipal Socialista per a la 
millora del projecte de la reobertura de la línia del tren-tram Palma-Artà en el seu 
pas pel nucli urbà de Manacor. 
 
Moció presentada per la coalició PSM-Esquerra-Els Verds i el Grup Municipal 
Socialista el 8 de març de 2010 per a la millora del projecte de la reobertura de la línia 
del tren-tram Palma-Artà en el seu pas pel nucli urbà de Manacor. 

 
“El projecte de reobertura de la línia tramviària Palma-Artà impulsat pel Govern 
de les Illes Balears a través de la Conselleria de Mobilitat, dóna resposta a la 
històrica demanda ciutadana per a la millora i l’ampliació dels transports públics a 
Mallorca. 
 
La incidència positiva de la reobertura d’aquesta línia pel nucli de Manacor és 
destacada pels estudis tècnics presentats per la Conselleria, tant pel que fa als 
aspectes mediambientals com als referits a la  sostenibilitat econòmica. La 
transcendència positiva d’aquest transport ha estat també avalada per estudis 
tècnics de l’Ajuntament de Manacor, que ressalten que un cop acabada 
l’execució de l’obra d’implantació del sistema ferroviari, les millores 
econòmiques de la zona d’àmbit sofriran una revitalització. A més, l’obra 
compleix amb la normativa de supressió de barreres arquitectòniques, cosa que 
no faria un tren convencional, però sí un tren-tram. Finalment, es destaquen els 
avantatges mediambientals del tren.tram per la incidència que tendrà en la 
reducció del tràfic rodat. 
 
Als diferents aspectes estudiats pels estudis tècnics, cal afegir altres factors de 
rellevància per a Manacor. La connexió de la ciutat amb la resta de les 
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poblacions de la comarca de Llevant a través d’un transport ràpid, funcional i 
sostenible, tendrà, sens dubte, una incidència econòmica en la ciutat de Manacor, 
potenciat la capitalitat de la ciutat en la comarca. La inversió del Govern Balear 
per a la implantació del tren-tram suposarà també la posada en marxa d’un 
transport urbà ecològic i funcional, adaptat a les necessitats de la mobilitat de la 
ciutadania pel nucli de Manacor, que actualment no disposa d’aquest servei. 
 
En definitiva, la introducció del tren-tram presenta grans avantatges perquè 
aporta més beneficis a la majoria dels ciutadans, cobreix les necessitats de les 
persones amb problemes de mobilitat, amb menys recursos o, fins i tot, per a les 
que tenen una consciència ecologista i es basa en la gestió responsable dels 
doblers públics. 
 
La reobertura de la línia ferroviària suposarà canvis en la mobilitat, per la qual 
cosa, s’hauran d’adaptar els planejaments per tal que la posada en funcionament 
del nou transport públic sigui positiu. A més, consideram que s’ha d’aprofitar la 
inversió per exigir una millora urbanística del carrers i les vies de circulació 
directament afectades pel futur tren-tram. 
 
Per aquests motius, el Ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
 
- L’Ajuntament de Manacor, presentarà abans de dia 12 de març, data en que 
acaba el termini per presentar al·legacions, un recull de millores del passeig 
Ferrocarril per minimitzar els efectes  que pugui produir el pas del tren-tram per 
aquesta avinguda, ja sigui carril-bici, arbrat, il·luminació, o altres suggeriments 
que puguin ser oportuns per la millora del projecte. 
 
- L’Ajuntament de Manacor adaptarà el Pla de Mobilitat i els instruments de 
planejament urbanístic a la reobertura de la línia ferroviària Manacor- Artà. 
 
Manacor, 8 de març de 2010. Sebastià Gaià Riera. Portaveu de la coalició PSM-
Esquerra-Els Verds.   Júlia Roman Quetglas. Portaveu del Grup Municipal 
Socialista”. 

 
El batle, abans de debatre el punt de l’ordre del dia, dóna compte que ha tingut diverses 
converses amb la Conselleria i arran d’això, s’ha designat a dos tècnics municipals per 
estudiar les millores del projecte, per aquest motiu demana que es retiri la moció. 
 
La Sra. Roman Quetglas i el Sr. Gaià Riera retiren la moció. 
 
 
7. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre enregistrar en vídeo les 
sessions plenàries i penjar-les a la web municipal. 
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Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds presentada el 17 de març de 2010, amb el 
número 4319 del RGE, sobre enregistrar en vídeo les sessions plenàries i penjar-les a la 
web municipal. 
 

“Fa anys, amb menys recursos tecnològics que no ara, els plens de l’Ajuntament 
s’emetien per televisió permetent així l’accés del gran públic als debats de la cosa 
pública municipal..  Aquesta retransmissió va deixar de fer-se uns anys després tot 
deixant un buit que encara resta. 
 
Enregistrar els plens i després penjar-los a la web de l‘Ajuntament és una solució 
econòmica i senzilla a aquesta mancança y posaria a l’abast d’un tant per cent molt 
elevat de llars manacorines les sessions plenàries. 
 
Arribar a un nombre major de gent només serà possible si Televisió de Manacor 
torna a emetre, ara ja en TDT i s’aconsegueix que els plens passin a formar part de 
la seva graella de programació. 
 
Per això, l’Ajuntament en Ple aprova els següents acords: 
 
1. A partir del mes que ve, l’Ajuntament enregistrarà en vídeo les sessions 
plenàries i les penjarà a la web municipal. 
 
2. En el cas que Televisió de Manacor torni a emetre, l’Ajuntament farà les 
gestions adients per tal que les sessions plenàries hi siguin emeses. 
 
Joan Llodrà Gayà.  PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 16 de març de 2010”. 

 
El Sr. Llodrà Gayà exposa la moció. 
 
El batle respon que, pel que fa al segon punt de la moció, abans de deixar d’emetre 
Televisió de Manacor s’intentà arribar a un acord per transmetre per la televisió els 
plens, però no es va realitzar perquè l’import que es demanava era molt alt. 
 
La Sra. Julve Caldentey està a favor del primer punt de la moció, però pel que fa al 
segon punt s’hauria de conèixer abans els costos de l’emissió dels plens per Televisió de 
Manacor. 
 
La Sra. Roman Quetglas dóna el suport a la moció i recorda que fa un any ja va 
presentar un prec perquè les actes del ple es penjassin a la web municipal i encara no 
s’ha fet. 
 
Després de debatre l’assumpte, el batle presenta una esmena “in voce” en el sentit 
d’incloure al final del punt número 2 “sempre que el cost sigui assumible per 
l’Ajuntament”. 
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El Sr. Llodrà Gayà accepta la introducció de l’esmena. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Enregistrar, a partir del mes que ve, en vídeo les sessions plenàries i les penjarà a la web 
municipal. 
 
2. En el cas que Televisió de Manacor torni a emetre, l’Ajuntament farà les gestions 
adients per tal que les sessions plenàries hi siguin emeses, sempre que el cost sigui 
assumible per l’Ajuntament. 
 
 
8. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre sol·licitud diverses en 
relació a la Llei de Propietat Intel·lectual. 
 
Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre sol·licitud diverses en relació a la 
Llei de Propietat Intel·lectual presentada el 17 de març de 2010, amb el número 4320 del 
RGE. 
 

“El Reial Decret Legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós 
de la Llei de Propietat Intel·lectual, regularitzant, aclarint i harmonitzant les 
disposicions legals vigents sobre la matèria, va introduir el pagament d’una 
compensació equitativa sobre la reproducció utilitzada per a ús privat, amb 
l’objectiu de compensar els drets de propietat intel·lectual que es deixaran de 
percebre per raó de l’expressada reproducció.  És el que s’ha conegut com a cànon 
digital o cànon de la SGAE i que suposa una càrrega addicional sobre el preu de 
tots els suports i aparells que puguin ser destinats a la reproducció i 
emmagatzemament de documents (fotocopiadores, impressores, equips de 
reproducció i d’enregistrament de documents audiovisuals, CD-R, DVD-R, etc). 
 
El cànon digital és un cost afegit que s’ha de pagar independentment de si el 
material adquirit s’utilitza o no per a la reproducció privada de material subjecte a 
drets de propietat intel·lectual.   És per això que la seva aplicació indiscriminada 
resulta jurídicament problemàtica i ha estat objecte de contestació per part de molts 
de sectors socials.  En el cas de les administracions públiques, la presumpció 
d’utilitzar els suports i aparells per copiar obres amb drets de propietat intel·lectual 
resulta especialment costosa i inadequada. 
 
Cal tenir en compte que hi ha hagut sentències que han ordenat la devolució del 
import del cànon, quan s’ha acreditat que el suport s’ha emprat per a una altra 
finalitat diferent de la reproducció d’obres d’autors, que constitueixen la causa de 
tributació.  Així mateix, existeixen autos prejudicials al Tribunal de Justícia de les 
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Comunitats Europees en els quals s’interroguen sobre la legalitat de l’aplicació 
indiscriminada d’aquest cànon. 
 
Amb tot, l’article 25 del Text Refós de la Llei de Propietat Intel·lectual ja estableix 
que el Govern espanyol pot fixar excepcions al pagament del cànon quan quedi 
suficientment acreditat que el destí o ús final dels equips, aparells o suports 
materials no siguin la reproducció prevista a l’article 31.2 (còpia privada d’obres 
d’autor). 
 
Per tot això, el Ple adopta els següents: 
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor sol·licita al Govern espanyol l’exempció del 
pagament de la compensació equitativa que estableix el Text Refós de la Llei de 
Propietat Intel·lectual per a l’adquisició d’aparells o suports que puguin ser usat en 
la còpia i emmagatzemament de documents. 
 
2. L’Ajuntament de Manacor insta al Govern espanyol a modificar el Text Refós 
de la Llei de Propietat Intel·lectual, per tal que les administracions públiques 
quedin excloses del pagament de la compensació equitativa. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor durà a terme totes les accions necessàries per tal de 
reclamar a les empreses proveïdores la quantitat abonada en concepte de l‘impost 
(compensació equitativa) establert pel Text Refós de la Llei de Propietat 
Intel·lectual per a tot aquells suports i unitats de còpia que ha adquirit aquesta 
corporació d’ença que l’esmentat impost s’aplica al preu dels productes. 
 
Miquel Oliver Gomila. PSM-Esquerra-Verds”. 

 
 
El Sr. Oliver Gomila explica la moció presentada. 
 
El batle manifesta que està d’acord amb la moció i anima al PSM-Esquerra-Verds que 
presentin mocions similars en el Parlament i en el Consell de Mallorca, i que el Senador 
del PSM la presenti en el Senat.   Considera que l’actuació de la SGAE és abusiva. 
 
El Sr. Oliver Gomila recorda que des de la FELIB s’estan estudiant els cànons que es 
paguen a la SGAE, que són excessius. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per vint vots a favor i una abstenció (Sra. Roman Quetglas 
per absència): 
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1. Sol·licitar al Govern espanyol l’exempció del pagament de la compensació equitativa 
que estableix el Text Refós de la Llei de Propietat Intel·lectual per a l’adquisició d’aparells 
o suports que puguin ser usat en la còpia i emmagatzemament de documents. 
 
2. Instar al Govern espanyol a modificar el Text Refós de la Llei de Propietat Intel·lectual, 
per tal que les administracions públiques quedin excloses del pagament de la compensació 
equitativa. 
 
3. Dur a terme totes les accions necessàries per tal de reclamar a les empreses proveïdores 
la quantitat abonada en concepte de l‘impost (compensació equitativa) establert pel Text 
Refós de la Llei de Propietat Intel·lectual per a tot aquells suports i unitats de còpia que ha 
adquirit aquesta corporació d’ença que l’esmentat impost s’aplica al preu dels productes. 
 
 
9. Moció del Grup Municipal ALM-UM per a l’adopció de mesures que evitin 
inundacions i millora del trànsit rodat al Polígon Industrial de Manacor. 
 
Moció del Grup Municipal ALM-UM per a l’adopció de mesures que evitin inundacions i 
millora del trànsit rodat al Polígon Industrial de Manacor presentada el 24 de març de 
2010, amb el número 4844 del RGE. 
 

“El municipi de Manacor, tot i ser un dels municipis capdavanters amb iniciativa 
industrial i de serveis, disposa només d’un polígon industrial, desenvolupat cap a 
finals del anys 80, i amb tota una sèrie de mancances i de serveis bàsics per el 
seu bon funcionament.  
 
A la problemàtica de l’estètica urbana falta de enllumenat suficient, 
manteniment dels jardins i espais públics… etc) s’hi afegeix un problema major 
com és el de la manca de dotació de la xarxa d’evacuació d’aigües pluvials, tot i 
que la normativa de desenvolupament d’infrastructures d’aquestes 
característiques ho contempla.  
 
En els primers anys d’implantació del polígon, les pendents dels carrers, 
permetien que l’aigua pluvial anés cap a uns pous d’absorció natural, que ara 
estan  saturats. Així mateix, la progressiva implantació de naus industrials dintre 
del solars, ha fet que les aigües pluvials que també eren absorbides per les 
parcel·les, ara vagin a parar totes al carrer. Això té com a conseqüència les 
constants inundacions i degradació dels carrers.  
 
Per altra banda, l’Ajuntament tenia previst construir una rodona a l’entrada del 
polígon industrial per dotar de major seguretat el trànsit, amb els fons dels Pla 
Estatal. 
 
Atès que el polígon industrial no té xarxa d’evacuació d’aigües pluvials 



 17

 
Atès que el polígon industrial necessita una rodona per millorar la seguretat vial 
a l’encreuament de l’entrada principal. 
 
El ple de l’Ajuntament de Manacor acorda: 
 
1. Destinar la primera incorporació de romanents del pressuposts de 2009 a la 
redacció del projecte i posterior execució de la xarxa d’evacuació d’aigües 
pluvials.  
 
2. Destinar la primera incorporació de romanents del pressupost de 2009 a la 
redacció i projecte d’execució d’una rodona a l’entrada del polígon, tal i com 
estava previst incorporar als projectes del Pla E estatal.  
 
Catalina Julve Caldentey. Manacor, 24 de març de 2010”. 

 
La Sra. Julve Caldentey explica la moció. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que, quan a la construcció d’una rotonda, el projecte està 
redactat i es va demanar la seva inclusió en el Fons Estatal, però no va ser acceptat;  i, 
respecte a les pluvials, s’ha donat una solució per al vial de serveis del Consell Insular. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord amb la moció.    
 
El Sr. Gaià Riera pregunta si el sistema d’incorporació de romanents canviarà a l’haver 
assumit la recaptació l’Agència Tributària. 
 
El batle respon al Sr. Gaià Riera que no significa cap canvi.     
 
El Sr. Amer Artigues assenyala que es podrà executar el projecte de la rotonda i que la 
solució definitiva de les pluvials es realitzarà quan s’executi el Pla Parcial de 
l’ampliació del Polígon.    
 
Es negocia entre els grups municipals el canvi de la redacció de la moció, de manera 
que queda redactada de la forma següent: 

1. L’Ajuntament adoptarà mesures per a l’adequació de la sortida de les aigües 
pluvials del Polígon Industrial. 

2. L’Ajuntament executarà la rotonda per a la seguretat vial a l’entrada del Polígon 
Industrial. 

 
Aquesta nova redacció és acceptada per la Sra. Julve Caldentey, proponent de la moció. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
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1. L’Ajuntament adoptarà mesures per a l’adequació de la sortida de les aigües pluvials 
del Polígon Industrial. 
 
2. L’Ajuntament executarà la rotonda per a la seguretat vial a l’entrada del Polígon 
Industrial. 

 
 
10. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre camins públics 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds el 29 de març de 2010, 
número 5125 del RGE sobre camins públics 

 
“Després d’anys de no poder exercir lliurament el dret de pas pels camins 
públics que travessen la finca d’Es Fangar, Puig de l’Alanar i Can n’Alou a 
pesar de l’emissió d’un Decret d’obertura per part del batle, la titularitat dels 
esmentats camins es troba en litigi davants dels Jutjats de Manacor, arran d’una 
demanda civil interposada per la propietat i de la reconvenció formulada per 
aquest Ajuntament. 
 
L’entitat “Finca Es Fangar SA”, propietària de gran part de les finques que 
travessen els camins litigiosos, ha formulat una proposta d’acord a aquest 
Ajuntament per acabar amb el litigi amb una transacció extrajudicial. Aquesta 
proposta ha rebut informe favorable de la representació processal d’aquest 
Ajuntament. 
 
Per tot això, el Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds presenta a l’Ajuntament en 
Ple la següent proposta d’acord: 
 
- L’Ajuntament de Manacor acceptarà la transacció judicial proposada pels 
advocats de la finca des Fangar, pactada amb l’advocat representant de 
l’Ajuntament, per donar per tancat el plet existent entre l’Ajuntament de 
Manacor i la “Finca Es Fangar SA”. 
 
- Les modificacions que es presentin en la transacció, en qüestió de traçats i 
permutes, seran acceptades una vegada que la propietat de la “Finca Es Fangar 
SA” sol·liciti les llicències oportunes i siguin acceptades pel Departament 
d’Urbanisme, sempre dins la legalitat existent. 
 
- Es concedirà un termini de deu dies a la resta de propietaris, que estiguin dins 
el mateix plet, per fer arribar una proposta de transacció amb l’Ajuntament i en 
cas de no arribar a un acord entre ambdues parts, l’advocat representant de 
l’Ajuntament procedirà, a la petició al Jutjat per continuar el plet existent, amb 
les parts que no hagin arribat a un acord. 
 



 19

Sebastià Gaià Riera 
Portaveu del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds” 

 
El batle indica que ha negociat amb el Sr. Gaià Riera una esmena d’addició a la moció 
presentada pel PSM-Esquerra-Verds, que és la següent: 

 
“4. Condicionar l’apartat primer d’aquest acord a la desafectació, en el seu cas, 
dels béns demanials d’ús públic inclosos en el conveni. 
 
5. Declarar que aquest conveni, pel seu caràcter excepcional, no servirà de 
precedent per altres que es puguin realitzar. 
 
6. La Ponència de Camins, creada pel Ple de l’Ajuntament, establirà uns criteris 
generals per modificar altres possibles canvis de traçats de camins” 

  
El Sr. Gaià Riera accepta l’esmena d’addició presentada pel batle.  Recorda que l’any 
2001 s’aprovà el Catàleg, el qual no va ser respectat per alguns ciutadans;  l’any 2004 es 
tornà exposar al públic i es presentaren nombroses al·legacions sense que s’hagin 
resoltes, i fa molt poc temps s’ha creat una Ponència de Camins per tal de solucionar els 
conflictes existents en matèria dels camins. 
 
La Sra. Roman Quetglas anuncia que votarà a favor i felicita a la Plataforma dels 
Camins Públics per la col·laboració que ha prestat a l’Ajuntament. 
 
La Sra. Julve Caldentey dona l’enhorabona al PSM-Esquerra-Verds per abanderar la 
solució del camí d’Es Fangar, però recorda que, quan UM va governar a l’Ajuntament, 
ja va iniciar negociacions per arreglar els camins públics conflictius. 
 
El Sr. Gaià Riera agraeix a tots els grups municipals el suport a la moció i a la 
Plataforma de Camins Públics, pel treball realitzat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor acceptarà la transacció judicial proposada pels advocats de 
la finca des Fangar, pactada amb l’advocat representant de l’Ajuntament, per donar per 
tancat el plet existent entre l’Ajuntament de Manacor i la “Finca Es Fangar SA”. 
 
2. Les modificacions que es presentin en la transacció, en qüestió de traçats i permutes, 
seran acceptades una vegada que la propietat de la “Finca Es Fangar SA” sol·liciti les 
llicències oportunes i siguin acceptades pel Departament d’Urbanisme, sempre dins la 
legalitat existent. 
 
3. Es concedirà un termini de deu dies a la resta de propietaris, que estiguin dins el 
mateix plet, per fer arribar una proposta de transacció amb l’Ajuntament i en cas de no 
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arribar a un acord entre ambdues parts, l’advocat representant de l’Ajuntament 
procedirà, a la petició al Jutjat per continuar el plet existent, amb les parts que no hagin 
arribat a un acord. 
 
4. Condicionar l’apartat primer d’aquest acord a la desafectació, en el seu cas, dels béns 
demanials d’ús públic inclosos en el conveni. 
 
5. Declarar que aquest conveni, pel seu caràcter excepcional, no servirà de precedent per 
altres que es puguin realitzar. 
 
6. La Ponència de Camins, creada pel Ple de l’Ajuntament, establirà uns criteris 
generals per modificar altres possibles canvis de traçats de camins. 
 
 
Mocions d’urgència: 
 
Única.  Moció de reprovació al batle i delegat d’Urbanisme presentada pel Grup 
Municipal Socialista en relació al pont del riuet de Porto Cristo 
 
Moció de reprovació al batle i delegat d’Urbanisme presentada pel Grup Municipal 
Socialista en relació al pont del riuet de Porto Cristo el 8 d’abril de 2010, amb el número 
5635 del RGE. 
 
La Sra. Roman Quetglas justifica la urgència recordant que fa dues setmanes es va 
donar conèixer una sentència que obliga a l’Ajuntament a tomar el pont del riuet, i 
d’aquesta actuació judicial ha de derivar una responsabilitat política. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per deu vots a favor (ALM-UM, Grup Municipal Socialista i 
PSM-Esquerra-Verds i el Sr. Amer Artigues, del Grup Municipal AIPC) i onze vots en 
contra (PP i el Sr.  Gomila Capó, del Grup Municipal AIPC) acorda no declarar la 
urgència de la present moció. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 


